

## 中央研究院關鍵議題研究中心主任徵求公告

中央研究院南部院區關鍵議題研究中心(Research Center for Critical Issues, RCCI) 公開徵求主任，任期3年，得連任一次。關鍵議題研究中心主任除了具優異學術成就之外，亦需具備跨領域研究能力，並且有團隊型計畫管考評核經驗。

關鍵議題研究中心於113年1月3日正式成立，主要任務為根據世界科技發展前沿及社會需求挑選關鍵議題，邀請院內外學者專家組成、執行任務導向型團隊計畫，現已規劃議題包括量子電腦、量子光電、海洋能、次世代太陽能電池等。該中心將設置尖端研究設施，讓本院南部院區成為台灣科學研究的另一主要基地。藉由選題到解題的研發過程，該中心可就近提供南部科學園區創新和升級的能量，並將研究成果擴散到全台各地。中心主任的任務是帶領該中心蓬勃發展，達到本院設立該中心的目標（詳情請見中心網站<https://rcci.sinica.edu.tw>）。

應徵者須具有博士學位，並符合本院研究員或特聘研究員須具備資格（請參閱附件），應聘時將以本院三學組研究所、中心為主聘單位，以合聘方式兼任本院關鍵議題研究中心主任職務，有意願者請於113年3月31日前將個人履歷、著作目錄、研究發展成果、2封推薦信（請推薦人逕寄承辦人）及願景說明等資料，以電子郵件逕寄遴選委員會承辦人凌佳儀專員（電子信箱：[cyling@gate.sinica.edu.tw](mailto:cyling@gate.sinica.edu.tw)）。

## 中央研究院研究員及特聘研究員法定資格

一、依本院研究所組織規程第 9 條規定，研究員須具備下列資格之一：

- (一) 在公立大學或教育部立案之私立大學或獨立學院，或本院認可之國外大學或獨立學院任教授，或任副教授至少一年，並從事研究工作，在學術上確有重要貢獻者。
- (二) 在公立大學或教育部立案之私立大學或獨立學院，或本院認可之國外大學或獨立學院獲得博士學位後，曾在本院認可之國內外研究機關從事研究工作至少六年(或獲得醫學士學位後，曾在本院認可之國內外研究機關從事研究工作至少九年)，確有重要貢獻者。

二、依本院研究所組織規程第 10 條規定，特聘研究員須具備下列資格之一：

- (一) 在本院認可之國內外研究機關、大學(含獨立學院)擔任相當教授職務至少一年，在學術上有重要貢獻及傑出成就，獲國內外學術界認許者。
- (二) 本院院士。

## **Director, Research Center for Critical Issues, Academia Sinica, Taiwan**

Academia Sinica (AS) invites applications for the position of Director of the Research Center of Critical Issues (RCCI) in its South Campus. The initial appointment is for a period of three years, renewable for a second term. We expect the Director to have outstanding academic accomplishments, interdisciplinary research capabilities, and experience in team project management and evaluation.

Established on January 3, 2024, the RCCI is primarily tasked with selecting critical issues based on the forefront of global scientific and technological development and societal needs, and invites scholars and experts from both within and outside AS to form and execute mission-oriented team projects. The planned topics include quantum computers, quantum photonics, ocean energy, next-generation solar cells, etc. The RCCI will establish cutting-edge research facilities, making the South Campus another major base for scientific research in Taiwan. Through the research and development process from topic selection to problem-solving, the RCCI aims to provide energy for innovation and upgrading in the Southern Taiwan Science Park and disseminate research results throughout Taiwan. The Director's mission is to lead the RCCI to flourish and achieve the establishment goals set by AS. (Details can be found on the RCCI's website: <https://rcci.sinica.edu.tw>).

Candidates must have a PhD degree and qualify as a Research Fellow or Distinguished Research Fellow at AS. (See the attachment.) The successful candidate will be affiliated with one of AS's research institutes or research centers, and concurrently hold the position of Director of the RCCI through a joint appointment. The following documents should be emailed to Ms. Chia-Yi Ling at [cyling@gate.sinica.edu.tw](mailto:cyling@gate.sinica.edu.tw) by March 31, 2024: a curriculum vitae, a publication list, a research accomplishment list, two letters of recommendation (sent by the recommenders), and a vision statement.

**Statutory Qualifications for Academia Sinica Research Fellows and  
Distinguished Research Fellows**

1. In accordance with Article 9 of the Organization Regulations of the Research Institutes of Academia Sinica, Research Fellows shall possess one of the following qualifications:
  - (1) Have served as a professor, or as an associate professor for at least one year at a national university, private university, or independent academy registered by the Ministry of Education or at a foreign university or independent academy recognized by Academia Sinica. Candidates shall have pursued research work and made important contributions to academic scholarship.
  - (2) Have received a PhD degree from a national university, private university or independent academy registered by the Ministry of Education or from a foreign university or independent academy recognized by Academia Sinica. Thereafter, the candidate shall have pursued research work for at least six years at a foreign or domestic research institution recognized by Academia Sinica, with important contributions. (Graduates holding a Bachelor of Medicine degree shall have pursued research work for at least nine years at a foreign or domestic research institution recognized by Academia Sinica, with important contributions.)
2. In accordance with Article 10 of the Organization Regulations of the Research Institutes of Academia Sinica, Distinguished Research Fellows shall possess one of the following qualifications:
  - (1) Have served as a professor (or equivalent position) for at least one year at a foreign or domestic research institution or university (including independent academy) recognized by Academia Sinica with important academic contributions and outstanding achievements, recognized by foreign and domestic academic circles.
  - (2) Candidates who are Academicians of Academia Sinica.